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ZKRÁCENÝ ZÁPIS ZE  14. ZASEDÁNÍ   

ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   

DNE  2.8.2017   V 18:00  HODIN V ZASEDACÍ 

MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 

CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 

Přítomno 7 členů ZO. 

Zastupitelstvo obce schválilo : 

1) Ověřovatele zápisu ve složení Martin Jošt, 

Jaroslav Martinec. 

2) Program 14. zasedání ZO 

1. Volba ověřovatelů zápisu 

2. Schválení programu 14. zasedání ZO 

3. Schválení plnění usnesení z 13. zasedání ZO 

4. Koupě části pozemkové parcely č.2355, k.ú. Dolní 

Radechová 

5. Prodej sloupu umístěného na pozemkové parcele 

č.107/8, k.ú. Dolní Radechová 

6. Schválení zprávy o uplatňování územního plánu 

Dolní Radechová 

7. Informace 

8. Návrh usnesení 

3) Schválení plnění usnesení z 13. zasedání ZO 

Na 13. zasedání ZO byla schválena smlouva o 

budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a 

smlouva o právu provést stavbu „Dolní Radechová 

knn kabelizace u čp.117“. Smlouva byla podepsána 

oběma smluvními stranami 5. a 6.6. Dále byl 

schválen digitální povodňový plán obce Dolní 

Radechová a úvěr na překlenutí doby, než obdržíme 

dotaci na nákup cisterny. Smlouva o úvěru byla 

podepsána 10.7.2017. Nakonec byla schválena 

účetní závěrka Obce Dolní Radechová sestavená ke 

dni 31.12.2016, účetní závěrka příspěvkové 

organizace ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavená ke 

dni 31.12.2016, závěrečný účet obce za rok 2016 a 

úprava rozpočtu č.2.  

4) Koupě části pozemkové parcely č.2355, k.ú. 

Dolní Radechová 

Již v roce 2011 byla podepsána mezi Obcí Dolní 

Radechovou a VČP Net, s.r.o. kupní smlouva, v níž 

se obec zavázala, že zajistí zřízení věcných břemen 

na plynovod. K dnešnímu dni nejsou uzavřeny 

smlouvy pouze se třemi vlastníky, a to jednou rodinou 

z Dolní Radechové a dvěma vlastníky bydlícími mimo 

Dolní Radechovou. K nim patří i vlastníci pozemkové 

parcely č. 172/1, k.ú. Babí u Náchoda. Na hranici 

tohoto pozemku je uložen plyn. Jedná se o břeh 

podél cesty směrem na Kosnou horu. Kdyby se dal 

plynovod přeložit, tak by se to již realizovalo, ale 

přeložka by vyšla hodně draho. Po dlouhém 

vyjednávání s jedním spoluvlastníkem, když mu obec 

nabízela zřízení úplatného věcného břemene, dále 

odkoupení části pozemku zasaženého plynem, 

nakonec přistoupil na to, že dojde ke směně.  

Starosta dodal, že je připravená smlouva o smlouvě 

budoucí.  

Proto je nutné, aby obec nejprve odkoupila od p.Tylše 

část pozemkové parcely č.2355, k.ú. Dolní 

Radechová o výměře 600 m2. Starosta dodal, že se 

nám koupě vyplatí, protože máme zadržených 300 

tisíc Kč z prodeje plynovodu, které by nám měla 

RWE zaplatit po uzavření všech věcných břemen na 

plynovod. Získáme pouze poměrnou část, protože ji 

se všemi neuzavřeme.  

5) Prodej sloupu umístěného na pozemkové 

parcele č.107/8, k.ú. Dolní Radechová 

Firma ČEZ Distribuce, a.s. připravuje projekt na 

uložení kabelů NN od trafostanice za obecním 

úřadem po sloup u čp.155 u Haucků do země. 

Rodinný dům čp.135 bude připojen vrchním vedením 

z ulice Na Kruhovce přes sloup u Švecových. Tento 

betonový sloup je v současné době ve vlastnictví 

Obce Dolní Radechová, je na něm umístěno světlo 

veřejného osvětlení a hlásič místního rozhlasu.  

6) Schválení zprávy o uplatňování územního 

plánu Dolní Radechová 

Starosta připomněl, že v červnu 2013 byl schválen 

územní plán Dolní Radechová. Po čtyřech letech je 

zapotřebí vyhotovit Zprávu o uplatňování územního 

plánu Dolní Radechová, kterou připravil ke schválení 

zastupitelstvem obce Městský úřad Náchod, odbor 

výstavby a územního plánování. Žádný z dotčených 

orgánů neměl ke zprávě připomínky. Ze zprávy 

vyplývá, že rozvojové plochy byly využity pouze pro 

stavbu jednoho rodinného domu (paní Bínová), 

jednoho rekreačního objektu (pan Jarý) a jednoho 

agroturistického penzionu (Friedlovi). Zprávu může 

obec využít jako podklad pro změnu územního plánu.  

7) Informace 

1.Prodloužení VO v ulici Na Kopci 

Jedná se o prodloužení veřejného osvětlení v ulici Na 

Kopci o tři sloupy se svítidly. Starosta dodal, že tam 

zkusíme dát LED svítidla. 

Proběhla diskuse, zda se LED svítidla vyplatí nebo 

ne. Podle J.Gebrta se levnější varianta nevyplatí. 

J.Beneš navrhl zkusit tato svítidla na tři roky a pak se 

rozhodneme, jestli je budeme používat i v jiných 

částech obce. Na zkoušku by se mohly dát 1 nebo 2 

svítidla také do středu obce k obecnímu úřadu, 

abychom to dobře posoudili.  

2. Nástavba společenského centra v hale  

Jako zhotovitel této akce byla vybrána firma Vše pro 

stavby s.r.o. Do konce týdne by měla být podepsána 

smlouva o dílo. Podepsání smlouvy se zdrželo díky 

upřesnění ceny za vnitřní instalace (kanalizace, 

vodovod, plynovod, ústřední topení, elektroinstalace).  
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3. Znak a vlajka obce 

Starosta sdělil, že nechal vypracovat návrh znaku a 

vlajky obce. Nyní máme k dispozici několik variant. 

Máme čas se rozhodnout a jednu variantu vybrat. Ale 

na návrh znaku jsou mezi občany dost rozdílné 

názory. 

Starosta nechal nahlédnout na varianty znaků a 

vlajek přítomným občanům. Dodal, že vybrat znak 

obce nebude jednoduché, ale máme na to ještě čas. 

Uvidíme, jestli necháme rozhodnout zastupitelstvo, 

nebo proběhne anketa v obci. 

4. Rozkvetlá okna 

Letos se do této soutěže přihlásily jen 2 ženy. 

Z tohoto důvodu jsme se rozhodli změnit systém 

soutěže. Starosta s účetní obešli obec a vytipovali 46 

krásných rozkvetlých oken. Z nich bylo vybráno 20 

nejhezčích oken. Pokud budou majitelé souhlasit, 

dostanou se do závěrečného kola. Na začátku září 

obejde komise vybrané objekty. K vyhlášení dojde na 

nejbližším zasedání zastupitelstva obce. 

Nakonec starosta upozornil občany, aby si zamykali 

své domy. Potuluje se zde starší žena romského 

původu, vstupuje do zahrad a domů a snaží se asi 

něco ukrást. 

8) Návrh usnesení 

Starosta požádal Jaroslava Martince, aby přečetl 

návrh usnesení. 

Zapsala: Ivana Zelená 3.8.2017 

 

ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  15. ZASEDÁNÍ   

ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   

DNE  18.10.2017   V 18:00  HODIN 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO 

OBECNÍHO CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 

Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže 

“Rozkvetlá okna Dolní Radechové“ 

V 18:00 starosta přivítal přítomné a 

zahájil vyhodnocení soutěže Rozkvetlá okna. Bylo 

vybráno celkem 17 nejlepších oken a balkonů. Z těch 

bylo postupně vyhlášeno a oceněno 11.-17. místo, 4.-

10. místo a 1.-3. místo. Všichni zúčastnění byli 

oceněni. Starosta s místostarostou poděkovali všem, 

že díky jejich péči o květiny v oknech a na balkonech 

je naše obec hezčí a doufají, že se tato soutěž stane 

tradicí. 

Poté starosta zahájil 15. zasedání ZO, přivítal 

přítomné a oznámil, že se omluvil Josef Gebrt a  

Tibor Jirman, zastupitelstvo je v nadpoloviční většině, 

tudíž usnášeníschopné. 

Zastupitelstvo obce schválilo : 

1) Ověřovatele zápisu ve složení Jaroslav 

Martinec, Tomáš Klikar. 

2) Program 15. zasedání ZO 

1. Volba ověřovatelů zápisu 

2. Schválení programu 15. zasedání ZO 

3. Odklad plnění usnesení ze 14. zasedání ZO 

4. Pronájem pozemků ve vlastnictví obce ŘSD ČR 

5. Schválení smlouvy o výpůjčce hasičské cisterny 

6. Schválení nových stanov Svazku obcí „Úpa“ 

7. Schválení finančního daru na pečovatelskou 

službu 

8. Úprava rozpočtu č.8 

9. Informace 

10. Návrh usnesení 

3) Odklad plnění usnesení ze 14. zasedání ZO 

Na 14. zasedání ZO byla schválena koupě části 

pozemkové parcely č.2355, katastrální území Dolní 

Radechová od p. Antonína Tylše. Koupě ještě 

neproběhla, protože ještě není vyhotoven 

geometrický plán na rozdělení pozemku. Dále byl 

schválen prodej sloupu umístěného na pozemkové 

parcele č.107/8, katastrální území Dolní Radechová. 

Smlouva kupní již byla podepsána. Nakonec byla 

schválena zpráva o uplatňování územního plánu 

Dolní Radechová. Potvrzení o schválení zprávy bylo 

předáno na Městský úřad Náchod, odbor výstavby a 

územního plánování. Starosta navrhl schválit odklad, 

protože se neuskutečnila koupě části pozemku od 

p.Tylše.  

4) Pronájem pozemků ve vlastnictví obce ŘSD ČR 

Ředitelství silnic a dálnic ČR připravuje projekt na 

opravu silnice I/14 procházející obcí. Z důvodu 

napojení místních komunikací na tuto silnici je nutné 

schválit nájemní smlouvu č. 1/2017. Jakmile se nám 

uleví ukončením rekonstrukce  silnice v  Náchodě, 

bude se opravovat silnice přes Dolní Radechovou. 

Starosta dodal, že s ŘSD delší dobu bojuje. Vysvětlil, 

v jakém nepoměru si oni účtují na obcích pronájem 

pozemků a jaký naopak platí oni obcím.  

5) Schválení smlouvy o výpůjčce hasičské 

cisterny 

Členové jednotky sboru dobrovolných hasičů Dolní 

Radechová již převzali do užívání novou cisternovou 

automobilovou stříkačku CAS 30 – T 815-7. Protože 

není možné původní cisternu prodat, je navrženo ji 

zapůjčit na 5 let a 4 měsíce městu Pilníkov s tím, že 

se hasiči z Pilníkova budou o cisternu starat, 

provádět běžné opravy a provedou před zahájením 

provozu přetěsnění motoru a výměnu dvou 

pneumatik. Další podrobnosti jsou uvedeny ve 

smlouvě o výpůjčce. Tuto smlouvu již schválilo 

zastupitelstvo města Pilníkova dne 14.9.2017. 

Starosta dodal, že se dnes přijeli starosta a dva hasiči 

z Pilníkova na cisternu podívat. Původně jsme 

mysleli, že by se cisterna prodala, ale podle 

dotačních podmínek se nesmí stará hasičská 

cisterna 5 let prodat. 
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Martin Jošt měl námitku, že bychom ji neměli 

půjčovat zadarmo, mohli nám za ni také něco půjčit a 

jak je to s pojištěním? Starosta mu odpověděl, že po 

dobu 5 let se nebude Tatra prodávat a po 5 letech si ji 

budou moci z Pilníkova odkoupit, ve smlouvě je i 

pojištění, které si budou hradit sami. Získali jsme 

velkou dotaci a nevyplatí se takto riskovat. Starosta 

navrhl schválit s tím, že nemáme jinou možnost, ale 

dotace se určitě vyplatila.      

6) Schválení nových stanov Svazku obcí „Úpa“ 

Z důvodu vystoupení obce Brzice ze Svazku obcí 

„Úpa“, shrnutí dodatků do nových stanov, zmírnění 

podmínek schvalování dodatků a změn, je zapotřebí 

vydat nové stanovy Svazku obcí „Úpa“. Tyto nové 

stanovy musí schválit zastupitelstva všech členských 

obcí svazku. Na otázku proč obec Brzice vystupuje 

starosta odpověděl, že neví, nebylo jim to řečeno. 

Podle jeho názoru je důvod ten, že již delší dobu 

nebylo možné získat přes Svazek obcí „Úpa“ žádnou 

dotaci. Platíme příspěvek přibližně 10 tisíc Kč a již 

jsme nějaké dotace přes Svazek získali. Největší 

dotace byla na bezdrátový rozhlas po obci. Starosta 

vidí přínos členství ve Svazku v setkávání a 

předávání zkušeností.  

7) Schválení finančního daru na pečovatelskou 

službu 

Každým rokem obec přispívá Oblastní charitě 

Červený Kostelec, středisku Charitní pečovatelské 

služby na úhradu provozních nákladů pečovatelské 

služby. Doposud jsme tento finanční dar 

neschvalovali zastupitelstvem obce. Dar nad 20.000,- 

Kč by měl být schválen zastupitelstvem obce. 

Z tohoto důvodu starosta navrhl schválit finanční dar 

na rok 2017 ve výši 38.000,- Kč Oblastní charitě 

Červený Kostelec, středisku Charitní pečovatelské 

služby na úhradu provozních nákladů pečovatelské 

služby. Dodal, že Charita jezdí hlavně za staršími 

občany, kteří si sami nemohou dojít pro oběd do 

školy nebo potřebují jinou péči jako je umývání, 

nákupy, a jiné.  

8) Úprava rozpočtu č.8 

Z důvodu navýšení výdajů na akci „Stavební úpravy-

nástavba Sportovního a společenského centra Dolní 

Radechová“ a upřesnění dalších položek je zapotřebí 

upravit rozpočet. Jedná se o úpravu rozpočtu č.8. 

Úpravy, které neschválilo zastupitelstvo obce, byly 

v pravomoci starosty a jsou zveřejněny na webových 

stránkách obce.  

9) Informace 

1. Nová cisterna  

Starosta ještě pohovořil o nové cisterně. Proběhlo 

dlouhé školení na ovládání cisterny. Řekl, že 

zvažujeme nějakou předváděcí akci pro občany Dolní 

Radechové.  

Dále hovořili hasiči - zastupitelé - Jaroslav Martinec a 

Tomáš Klikar, že je to velká výzva pro mladé hasiče, 

kteří si s moderním ovládáním hravě poradí a 

vychováváme si tím nové nadšené následovníky. 

Starosta vysvětlil, že si obec vzala překlenovací úvěr, 

mezi platbou a došlou dotací. Požádali jsme již o 

závěrečné vyhodnocení a o platbu. Příští týden bude 

na tento projekt kontrola, jak na zaúčtování veškeré 

dokumentace, tak na fyzickou kontrolu samotné 

cisterny. Pokud vše proběhne v pořádku, mohli by 

nám dotaci poskytnout do konce roku. 

Jaroslav Martinec navrhl na příští rok, kdy budou mít 

hasiči výročí založení, nějakou jarní zábavu včetně 

prezentace nové cisterny. 

Martin Jošt ještě dodal, že měl jen připomínku 

k půjčení staré cisterny, ale jinak si myslí, že to byla 

dobrá věc a velký dík všem, hlavně Tomáši Klikarovi, 

který vše zařizoval. 

2. Hala  

Starosta informoval o probíhající rekonstrukci v hale. 

20.listopadu by mělo být vše kompletně hotové. 

Kromě baru se to snad stihne. 6. listopadu se má 

betonovat podlaha, potom dlažby, obklady. Snad se 

to do vítání občánků stihne, ale ještě to není jisté. 

Ing.arch. Přibyl to celé projektoval a velice se tomu 

také věnuje, všechno přesně rozkresluje. 

Podle starostova názoru, i když rekonstrukce bude 

stát nemalé finanční prostředky, bylo nutné dokončit 

přístavbu a opravit sociální zařízení. 

10)  Návrh usnesení 

Starosta požádal Jaroslava Martince, aby přečetl 

návrh usnesení a vyzval k hlasování. 

Zapsala: Ivana Zelená 20.10.2017 

 

ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  16. ZASEDÁNÍ   

ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   

DNE  13.12.2017   V 18:00  HODIN 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO 

OBECNÍHO CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 

Přítomno 7 členů ZO. 

Zastupitelstvo obce schválilo : 

1) Ověřovatele zápisu ve složení Tibor Jirman, 

Josef Gebrt. 

2) Program 16. zasedání ZO 

1. Volba ověřovatelů zápisu 

2. Schválení programu 16. zasedání ZO 

3. Schválení plnění usnesení z 15. zasedání ZO 

4. Prodej pozemku parc.č. 356/4, katastrální území 

Dolní Radechová 

5. Pronájem části pozemkové parcely č.3/5, 

katastrální území Dolní Radechová 

6. Pronájem části pozemkové parcely č.4/1, 4/15, 

katastrální území Dolní Radechová 
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7. Pronájem části pozemkové parcely č.4/14, 

katastrální území Dolní Radechová 

8. Pronájem 1.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 

Dolní Radechová 

9. Pronájem 2.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 

Dolní Radechová 

10. Schválení pronájmu nebytových prostor 

Víceúčelového obecního centra 

11. Rozhodnutí o odměnách neuvolněných členů 

zastupitelstva obce 

12. Úprava rozpočtu č.13 

13. Střednědobý výhled obce Dolní Radechová 

14. Pravidla rozpočtového provizoria obce  

15. Informace 

16. Návrh usnesení 

3) Plnění usnesení z 15. zasedání ZO 

Na 15. zasedání ZO byl schválen odklad plnění 

usnesení ze 14. zasedání ZO, pronájem pozemků ve 

vlastnictví obce ŘSD ČR podle nájemní smlouvy 

č.1/2017. Nájemní smlouva byla podepsána dne 

25.10.2017. Dále byla schválena smlouva o výpůjčce 

hasičské cisterny. Smlouva byla podepsána dne 

3.11.2017 a cisterna byla předána do užívání také 

dne 3.11.2017. Dále byly schváleny stanovy Svazku 

obcí „Úpa“, finanční dar na pečovatelskou službu na 

rok 2017 a úprava rozpočtu č.8.  

4) Prodej pozemku parc.č. 356/4, katastrální 

území Dolní Radechová 

16.8.2017 podal p.Josef Celba žádost o koupi 

pozemkové parcely č.356/4, k.ú. Dolní Radechová o 

výměře 1629 m2. Tento pozemek se nachází podél 

potoka od mostu u kravína po zbouraný most za 

požární nádrží u kravína. Patří do něho i část požární 

nádrže.    

Po ověření skutečné hranice pozemku v terénu byly 

dohodnuty s p.Celbou podmínky prodeje. Pozemek 

se nebude dělit, bude se prodávat celý. Bude 

převeden na syna p.Josefa Celby, Miroslava Celbu.  

5) Pronájem části pozemkové parcely č.3/5, 

katastrální území Dolní Radechová 

Pan Radek Vintera má zájem v pokračování 

pronájmu části pozemkové parcely č.3/5, katastrální 

území Dolní Radechová o výměře 798 m2 i v roce 

2018 za účelem skladování stavebních materiálů. 

6) Pronájem části pozemkové parcely č.4/1, 4/15, 

katastrální území Dolní Radechová 

Český kynologický  svaz,  základní  organizace  č.245  

Náchod  má  zájem o pokračování  pronájmu  části  

pozemkové  parcely č.4/1,  4/15,  katastrální  území  

Dolní  Radechová  o výměře 5950 m2 za účelem 

výcviku, zkoušek a závodu psů.  

7) Pronájem části pozemkové parcely č.4/14, 

katastrální území Dolní Radechová 

Paní Terezia Boldiová-Vachoušková bytem Dolní 

Radechová 269 ústně požádala o pronájem části 

pozemkové parcely č.4/14, katastrální území  Dolní  

Radechová  o výměře 2 m2 za účelem umístění 

reklamy na dobu 5 let. Jedná se o část pozemku u 

silnice I/14 poblíž penzionu Tereza.    

8) Pronájem 1.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 

Dolní Radechová 

Pan Petr Hajník má zájem prodloužit pronájem části 

pozemkové parcely č.3/9, katastrální území Dolní 

Radechová o výměře 500 m2 za podmínky 

skladování sypkých materiálů.  

Starosta jen dodal, že se musí jasně označit 

pozemek obou nájemců. Dále se musí ve smlouvě 

upřesnit podmínky pronájmu. 

9) Pronájem 2.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 

Dolní Radechová 

Firma N-SYS, s.r.o. má  zájem o pronájem části 

pozemkové parcely č.3/9, katastrální území Dolní 

Radechová o výměře 800 m2 za podmínky 

skladování materiálu pro pokládání optické sítě 

(chráničky, cívky). Jedná se o pronájem části 

pozemkové parcely vedle P.Hajníka.  

10) Schválení o pronájmu nebytových prostor 

Víceúčelového obecního centra 

Z důvodu ukončení nájmu prodejny potravin k 

31.12.2017 společností H&B CZ s.r.o. byl zveřejněn 

dne 24.11. záměr obce pronajmout prodejnu potravin. 

Žádost o pronájem podaly celkem 3 osoby a to  paní 

Thi Thanh Thuy Nguyen (dále paní Tereza), 

Komenského 495, Náchod, pan Xuan Vinh Nguyen, 

3.května 797, Úpice a pan Van Son Nguyen, Na 

Kozince 710, Jilemnice. Všichni již provozují prodejnu 

potravin. Za nájemce navrhl starosta paní Terezu, 

protože k žádosti navíc doložila doklad o provozování 

živnosti a byla i doporučena Tiborem Jirmanem. 

Protože bude investovat do vybavení prodejny, má 

zájem o uzavření nájemní smlouvy min. na 10 let. Je 

dohodnuto, že převezme od stávajících nájemců 

veškeré vybavení a finančně se s nimi vypořádá.  

Starosta dodal, že obci nejde ani tak o výši nájmu, ale 

prioritou je, aby v obci fungovala prodejna potravin. 

V obci by podle něho měla fungovat prodejna, 

hospoda, škola, pošta.  

11) Rozhodnutí o odměnách neuvolněných členů 

zastupitelstva obce 

Podle nového nařízení vlády č.318/2017 Sb., které 

bude platit od 1.1.2018, je nutné schválit odměny 

neuvolněných členů zastupitelstva obce. U nás se 

jedná o odměny neuvolněnému místostarostovi, 

neuvolněným předsedům výborů a komisí a 

neuvolněným členům zastupitelstva obce. Odměny 

zůstávají ve stejné výši, jenom je nutné schválit, že 

odměny budou přiznávány v případě dvou funkcí vždy 

za tu vyšší (např. místostarosta a člen zastupitelstva 

obce – odměna za výkon místostarosty, předseda 

komise a člen zastupitelstva obce – odměna za 

předsedu komise).  
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12) Úprava rozpočtu č.13 

Z důvodu navýšení daňových příjmů o 500.000,- je 

zapotřebí upravit rozpočet. Část těchto příjmů bude 

použita na akci „Stavební úpravy-nástavba 

Sportovního a společenského centra Dolní 

Radechová“ a nevyčerpaná část bude převedena do 

dalšího roku. Jedná se o úpravu rozpočtu č.13.  

Změny, které neschválilo zastupitelstvo obce, byly 

v pravomoci starosty a jsou zveřejněny na webových 

stránkách obce.  

13) Střednědobý výhled obce Dolní Radechová 

Obec má schválený rozpočtový výhled na roky 2015-

2020. Na základě změny Zákona č.250/2000 Sb. o 

rozpočtových pravidlech územních rozpočtů je 

zapotřebí schválit již s novým názvem Střednědobý 

výhled rozpočtu, který je na roky 2019-2023. 

14) Pravidla rozpočtového provizoria obce  

Stejně jako na konci minulého roku bychom měli 

schválit rozpočtové provizorium na rok 2018. Nyní 

podle nových pravidel rozpočtového provizoria. 

Od letošního roku v případě, že jsou pravidla 

rozpočtového provizoria zveřejněna a budou 

schválena, není nutné je již v příštích letech 

každoročně schvalovat.  

15) Informace 

1. Rekonstrukce haly 

Starosta informoval, že práce v hale finišují. Dnes 

proběhla prohlídka stavby. Došlo k realizaci přístavby 

na jídelnu, kuchyň, bar a sklady. Dále místo stávající 

kuchyně bude úklidová komora a větší sociální 

zařízení. Tuto sobotu tam proběhlo vítání občánků a  

vše bez problémů. Chybí ještě nějaké dodělávky, 

opravy a chybí bar. Ale do mysliveckého plesu, tj. 

20.ledna by to mělo být vše hotové.  

2. Anketa – znak obce 

Už na minulém zasedání starosta informoval, že 

připravujeme znak pro naši obec. Už jsme jedna 

z mála obcí, která znak nemá. Heraldik pan Tejkal 

připravil 6 znaků + 1 znak na požádání. Celkem 

máme 7 návrhů znaku. Musíme 1 vybrat. Zastupitelé 

mají dosti rozdílné názory, proto se starosta rozhodl, 

oslovit občany anketou, aby si mohli znak obce 

vybrat. Navrhl, pokud se akce zúčastní alespoň 30% 

občanů starších 18 let, bude přihlédnuto k většině. 

Pokud bude méně hlasů, bude o tom rozhodovat 

zastupitelstvo, které k výsledku ankety pouze 

přihlédne. Chtěli bychom o tom rozhodnout do konce 

ledna příštího roku. 

3. Investice v roce 2018 

Starosta řekl, že bychom potřebovali na všechny 

akce, které připadají v úvahu na příští rok kolem 

4 670 tisíc Kč. Na to nám ale rozpočet nestačí. Proto 

zkusíme dotaci na opravu komunikace Kalasperk 

z POV a na koupi nového traktoru. S dotací na traktor 

by nám mohla pomoci firma Dabona s.r.o. Bude 

potřeba, abychom co nejdříve schválili rozpočet. Pak 

budeme mít dostatek času na výběrové řízení a 

realizaci pro plánované investice.  

4. Zpívání u stromečku 

Na konec starosta pozval přítomné ke zpívání u 

stromečku na návsi, které se bude konat příští středu 

20.prosince v 17:30 hodin. Měla by zahrát kapela jako 

loni, koledy zazpívají děti ze školy. Pro kapelu a děti 

bude připraven velký stan. 

16) Návrh usnesení 

Starosta požádal Tibora Jirmana, aby přečetl návrh 

usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta se rozloučil s přítomnými, popřál pěkné 

Vánoce a vše nejlepší do nového roku. Poděkoval 

přítomným, že se zúčastňují zastupitelstva a vyzval 

je, aby i nadále chodili a informovali ostatní. 

Zapsala: Ivana Zelená 14.12.2017 

INFORMACE STAROSTY 

Komunální odpad 

V roce 2018 se systém úhrady za svoz komunálního 

odpadu nemění. Za svoz bude možné platit přímo u 

účetní Ivany Zelené na obecním úřadu Dolní 

Radechová od začátku do konce ledna 2018 ve 

středu od 9.00 do 12.00 a od 13.00 do 17.00 hodin, 

nebo bezhotovostně na účet č.7424551/0100, 

variabilní symbol číslo popisné rodinného domu. Kdo 

bude platit elektronickým bankovnictvím, je zapotřebí 

uvést jméno plátce.  

Po úhradě za svoz obdržíte svozovou známku, kterou 

je nutné nalepit přímo na popelnici. 

Kdo nezaplatí do konce ledna, nebude mu svoz 

proveden až do doby zaplacení. 

V roce 2018 zůstává svozový den úterý. 

Ceny za svoz odpadu na rok 2018 se proti roku 

2017 navyšují o přibližně 7 %.  

Hlavními důvody pro úpravy ceny jsou: 

-ukončení provozu skládky v Křovicích v pololetí 

příštího roku 

-zohlednění růstu mzdových nákladů jako důsledek 

vývoje na trhu práce v našem regionu. 

Ceny platné od ledna 2018 (s DPH 15 %): 

-svoz dvouměsíční, cena 556,- Kč/rok 

-svoz měsíční, cena 868,- Kč/rok,  

-svoz poloviční + měsíční, 1.401,- Kč/rok,  

-svoz poloviční, cena 1.525,- Kč/rok,  

-svoz plný + měsíční, cena 2.236,- Kč/rok,  

-svoz kombinovaný, cena 2.405,- Kč/rok,  

-igelitové pytle na odpad, cena 75,- Kč/kus. 

Případné informace týkající se změn ve svozu 

odpadu podáme osobně na obecním úřadu Dolní 

Radechová, telefonicky na tel.č. 491424724, 

724179769, nebo e-mailem na adrese 

obec.dolrad@seznam.cz. 

mailto:obec.dolrad@seznam.cz
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V případě ostatních problémů se svozem 

(nevyvezené popelnice) volejte dispečink MP a.s. 

paní Petru Formánkovou 493646774. 

Placení poplatku za psa 

V roce 2018 se bude platit za psa stejně jako v roce 

letošním. Poplatek na rok 2018 ve výši 120,- Kč za 

jednoho psa, za každého dalšího 180,- Kč, pro 

důchodce, občany, kteří pobírají invalidní či vdovský 

důchod, který je jediným zdrojem příjmů 60,- Kč, 

bude možné platit přímo u účetní Ivany Zelené na 

obecním úřadu Dolní Radechová ve středu od 9.00 

do 12.00 a od 13.00 do 17.00 hodin nebo 

bezhotovostně na účet č.7424551/0100, variabilní 

symbol číslo popisné rodinného domu. Kdo bude 

platit elektronickým bankovnictvím, je zapotřebí uvést 

jméno plátce.  

Nebezpečný odpad 

Stejně jako každý rok, tak i v roce 2018, bude svoz 

nebezpečného odpadu zabezpečen firmou Marius 

Pedersen a.s. a to 2 x ročně. Termíny budou   

upřesněny později na plakátech. 

VAK Náchod a.s. upozorňuje 

Představenstvo akciové společnosti Vodovody a 

kanalizace Náchod, a. s., projednalo dne 30. 11. 

2017 kalkulaci cen vodného a stočného na rok 2018 

a vyhlašuje od 1. 1. 2018 tyto ceny: 

Vodné 37,80 Kč/m3 s 15% DPH, navýšení o 1,9 %. 

Stočné 38,41 Kč/m3 s 15% DPH, navýšení o 4,1 %.  

Vodné a  stočné 76,21 Kč/m3 s 15% DPH,  navýšení 

o 3 %.  

V ceně byly zohledněny dopady inflace, potřeba 

obnovy vodohospodářského majetku a vývoj spotřeb 

vody.  

V roce 2018 bude VAK Náchod a.s. opět směrovat 

inkasované finanční prostředky za vodné a stočné 

hlavně do obnovy infrastruktury. V roce 2018 se 

počítá se stavebními investicemi ve výši 92.447 tis. 

Kč. 

Cenová kalkulace a informace o cenách jsou 

zveřejněny na webových stránkách společnosti 

Vodovody a kanalizace Náchod, a.s. – www.vakna.cz 

Ing.Dušan Tér, předseda představenstva 

Navýšení cen za obědy ze základní školy 

Z důvodu neustále rostoucích cen základních 

potravin se od 1.1.2018 zvyšují ceny za obědy: 

-mimoškolní strávníci 59,- Kč/oběd 

-mimoškolní strávníci – důchodci 51,- Kč/oběd. 

Změny jízdních řádů 

Od 10. prosince 2017 dochází ke změnám 

autobusových jízdních řádů. Zkrácené jízdní řády 

týkající se autobusové dopravy směr Náchod – 

Červený Kostelec a zpět jsou k dispozici zdarma na 

obecním úřadě a v prodejně potravin. 

 

Tříkrálová sbírka 2018 

Upozorňuji občany, že v sobotu 6.1.2018 proběhne 

v Dolní Radechové potřetí „Tříkrálová sbírka“. V tento 

den budou chodit po obci koledníci se zapečetěnými 

pokladničkami.  

Tříkrálová sbírka je dobročinná akce, kterou 

každoročně pořádá  Charita Česká republika. 

Skupinky koledníků, doprovodné akce i distribuci 

pokladniček pak organizují jednotlivé místní Charity 

ve spolupráci s farnostmi, školami či různými 

mládežnickými organizacemi.  

Úspěch celé sbírky závisí na aktivitě tisíců lidí ve 

všech koutech republiky, často i v obcích o několika 

desítkách obyvatel. Tříkrálová sbírka je tak největší 

dobrovolnickou akcí u nás.  

V průběhu sbírky procházejí skupinky tří králů 

(dobrovolníci – koledníci) městy a obcemi 

(domácnostmi, úřady, školami apod.) s přáním štěstí, 

zdraví a pokoje a s prosbou o příspěvek do 

pokladničky. Vedoucí skupinek jsou vybaveni 

průkazkou a kasičkou s charitním logem, opatřenou 

pečetí a podpisem pracovníka městského nebo 

obecního úřadu. 

Prostředky z Tříkrálové sbírky jsou tradičně určeny na 

pomoc lidem nemocným, se zdravotním postižením, 

seniorům, rodičům s dětmi v tísni a dalším jinak 

sociálně potřebným. 

 Parkování na veřejných prostranstvích 

 Mezi občany naší obce neustále přibývá počet 

automobilů. Není výjimkou, když jsou v jedné rodině 2 

nebo 3 osobní automobily. Z tohoto důvodu jsou stále 

častěji využívána k odstavení automobilů veřejná 

prostranství před prodejnou potravin, podél 

komunikací nebo i na chodnících. Většinou se ale 

jedná jen o pohodlnost otevřít bránu, případně vyjet 

druhým automobilem.  

Tato situace již není únosná, proto bylo rozhodnuto 

na poradě zastupitelů obce, že budou nejprve 

upozorněni jednotliví vlastníci automobilů na to, aby 

již neparkovali na obecních pozemcích. V případě, že 

ústní domluva nepomůže, bude následovat písemné 

upozornění a když i tento způsob se mine účinkem 

budou pozváni příslušníci Policie ČR, kteří budou 

tento přestupek řešit. Doufám, že k tomuto 

prostředku nebudeme muset přistoupit. 

Změna nájemce prodejny potravin 

K 31.12.2017 končí v nájmu prodejny potravin 

společnost H&B CZ s.r.o. a od 1.1.2018 přebírá 

prodejnu potravin paní Thi Thanh Thuy Nguyen, 

Komenského 495, Náchod, která podepsala nájemní 

smlouvu na dobu 10 let. 

Tímto bych chtěl Josefu Benešovi a Petru Hlavovi 

poděkovat za dlouholeté služby pro občany. 

 

 

http://www.vakna.cz/
http://www.charita.cz/
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Anketa o znaku obce 

Obec v současné době vybírá znak obce. Společně 

se zpravodajem proto najdou občané ve schránkách 

anketní lístky, na kterých je 7 návrhů znaků obce. 

Z těchto návrhů je možné označit na anketním lístku 

pouze jeden a anketní lístek odevzdat do neděle 

7.1.2018 do schránky na obecním úřadu nebo přímo 

do kanceláře obecního úřadu. Další podrobnosti jsou 

v textu u anketních lístků.   

 

Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE 

Vážení občané, 

letošní rok se opět chýlí ke konci a proto bych chtěla 

zhodnotit práci naší komise a seznámit Vás s ní. 

Komise má stále 6 členek – paní Jana Kosinková, 

která byla po celý rok nemocná a místo ní nám 

pomáhala paní Dana Morávková, Blanka Martincová, 

Lenka Kaválková, Milada Haucková, Jiřina Klikarová 

a Božena Švecová.  

Během celého roku navštěvujeme ve dvojicích 

spoluobčany, kteří dovrší významné životní jubileum 

70, 75, 80, 85 let a s kytičkou a dárkovým balíčkem, 

popřejeme hodně zdraví do dalších let a popovídáme 

si s nimi. Od 85 let chodíme každý rok. Navštěvujeme 

také občany, kteří tráví stáří v domově důchodců 

v Náchodě a Malé Čermné.  

Je zajímavé, jak vypráví různé příběhy ze života a 

rádi vzpomínají na své mládí. V letošním roce jsme 

takto navštívily 47 občanů. 

Také jsme byly popřát 4. manželským párům, kteří 

v letošním roce oslavily zlatou svatbu a 2 manželské 

páry slavily dokonce diamantovou svatbu - 60 let 

společného života.  

29. a 30. května jsme po dva dny uspořádaly sbírku 

pro Diakonii Broumov. 

Občané tak měli možnost vyřazené oblečení, knihy a 

nepotřebné věci z domácnosti donést na určené 

místo do sportovní haly a my jsme potom věci 

připravily k odvozu. 

Zájem občanů byl velký. Ani jsme nepředpokládaly, 

že se sebere tolik oblečení a dalších věcí, přestože je 

v obci umístěn kontejner. V příštím roce na jaře tuto 

akci chceme znovu zopakovat. 

V letošním roce jsme v prosinci přivítaly 4 nově 

narozené děti. Vítání se vydařilo, děti ze zdejší školy 

pod vedením paní učitelky Štěpánové připravily velice 

hezké pásmo básniček a písniček, zapískaly také na 

flétničky. 

Děkujeme paní ředitelce školy a paní učitelce 

Štěpánové za pomoc. Také patří poděkování 

manželům Petržílkovým, kteří nám jako každý rok 

vyrobili keramický dárek. 

Další naší akcí bylo zajistit Mikuláše pro školu a pro 

mateřskou školku. Pro děti jsme připravily balíčky, tak  

mohl Mikuláš s andělem a dvěma čerty nadělovat ve 

školce i ve škole 

Po vesnici pak chodil Mikuláš se dvěma čerty a 

andělem. 

Všem členkám komise děkuji za velmi dobrou 

spolupráci po celý rok, přeji jim šťastné a pohodové 

vánoční svátky a v příštím roce hodně zdraví a 

spokojenosti. 

Za celou komisi pak přeji všem občanům spokojené 

prožití vánočních svátků, v novém roce 2018 hodně 

štěstí, zdraví a spokojenosti.                                            

Božena Švecová, předsedkyně sociální komise 

INFORMACE Z KNIHOVNY 

Čas nesmírně utíká. Uplynul rok, co jsem souhlasila 

s návrhem Obecního úřadu, abych se stala knihovnicí 

v místní knihovně. Nastal čas trochu bilancovat. 

Zastávat funkci knihovnice není příliš časově 

náročné, ale protože činnost knihovny nesporně 

slouží k podpoře kultury, vzdělání i zábavy pro určitý 

okruh obyvatel obce, je určitě důležité. 

Knihy jsou pravidelně doplňovány a obměňovány. 

Kromě pravidelného zapůjčování knih až 10 

zájemcům týdně, jsem se souhlasem a ve spolupráci 

s vedením obce nechala zřídit malou knihovničku 

„čtenář sobě“ za vchodovými dveřmi Obecního úřadu. 

Zde si může každý kdykoliv vypůjčit knihy mimo 

provozní dobu knihovny. 

Další a snad úspěšná akce byla malá dvoudenní 

výstava betlémů. Od místních občanů se podařilo 

zapůjčit 19 různých betlémů (od nejmenšího ve 

vlašském ořechu až po velký v zasklené skříni). 

Betlémy byly z různých materiálů (papír, vyřezávané 

ze dřeva, překližky, kukuřičného šustí, vyšívané, 

keramické, malované na skle) – velká část vyrobena 

místními obyvateli. Za poměrně krátkou dobu 

otevření výstavu navštívilo kromě dětí ze školy a 

školky více než 50 místních obyvatel. Z mého 

pohledu jich snad mohlo být více, ale výstava byla 

organizována v poměrně krátkém čase a trochu jsme 

podcenili větší propagaci. 

Závěrem bych ráda popřála všem Radechovákům 

krásné Vánoce a mnoho zdraví a štěstí v novém roce 

2018. 

Vaše knihovnice Jiřina Novotná 

 

Společenské akce v DKS 

Uvádím přehled dosud známých termínů 

společenských akcí pořádaných v DKS Dolní 

Radechová v roce 2018. 

Sobota 20.1.2018 – Myslivecký ples 

Sobota 24.2.2018 – Ples hasičů 

Neděle 11.3.2018 – Karneval  

Sobota 17.3.2018 – Sportovní ples 
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 

Vážení občané, 

školní rok 2017/2018 byl slavnostně zahájen dne 4. 9. 

2017 před školní budovou za přítomnosti pana 

starosty, Ing. Jana Michela. Společně s námi přivítal 

9 nových žáčků, 8 prvňáčků a 1 žáka, který k nám 

přestoupil z náchodské základní školy i novou 

kolegyni, paní Pavlínu Jiráskovou, učitelku 1. stupně 

ZŠ.  

Školní rok 2017/ 2018 je také školním rokem, ve 

kterém se děti umístěné v odloučeném pracovišti MŠ 

natrvalo přestěhovaly do hlavní budovy základní 

školy. Za otevření odloučeného pracoviště, za jeho 

bezproblémový provoz i pomoc při vybavení učebny 

vhodným nábytkem a školními pomůckami patří velké 

poděkování panu starostovi, vedoucím učitelkám i 

provozním zaměstnancům školní jídelny. Nebylo to 

jednoduché, ale zvládli jsme to.  

Legislativní změny, které provázely minulý školní rok 

a budou provázet i následující školní rok se nejvíce 

dotýkají mateřské školy. Již v průběhu zápisu dětí do 

MŠ byli zákonní zástupci informování o novelizaci 

školského zákona a vyhlášky o předškolním 

vzdělávání ve smyslu zavedení povinného 

předškolního vzdělávání dětí v posledním roce před 

nástupem do základní školy.  V praxi to znamená 

pouze jediné. Mateřská škola informuje zákonné 

zástupce „předškoláků“ o povinnosti realizace 

předškolní výchovy s tím, že každý zákonný zástupce 

je povinen dítě do mateřské školy přihlásit, řádně ho 

do mateřinky posílat, včas oznamovat jeho 

nepřítomnost a řádně omlouvat tuto absenci. 

Případné neomluvené absence jsou řešeny přes 

orgány zabývající se právní ochranou dětí. Zároveň 

jsou informováni o možnosti individuálního 

vzdělávání dítěte, které s sebou přináší povinnost 

zákonným zástupcům vzdělávat své dítě podle 

zpracovaného dokumentu – tematických okruhů 

vědomostí, které dítě při přezkoušení v mateřské 

škole musí zvládnout.  Další důležitou a těžko 

opomenutelnou změnou školského zákona je 

povinnost zřizovatele zajistit umístění dítě v mateřské 

škole v následujícím pořadí. Loňský zápis do 

mateřské školy provázela povinnost přijmout všechny 

děti ve věku 5 - ti let s trvalým bydlištěm v Dolní 

Radechové včetně vymezení spádovosti. Tento 

školní rok se povinnost rozšiřuje o další věkovou 

skupinu, tedy o 4 – leté děti. Cílem MŠMT je 

v průběhu několika málo let poskytnout vzdělávání 

v mateřských školách i dvouletým dětem. K těmto 

povinnostem musíme přidat informaci, která se týká 

snižování počtu dětí přijímaných do mateřských škol 

z důvodu přijetí dítěte s přiznanými podpůrnými 

opatřeními 3. - 5. stupně. Je zcela patrné, že tyto 

zákonné povinnosti s sebou přináší řadu provozních i 

personálních problémů, které se musí včas řešit. 

Protože nechci hovořit pouze o legislativních 

změnách, kterými jsme v poslední době zahlceni, 

dovolte mi informovat Vás o akcích naplánovaných 

na nejbližší období. 

V prosinci nás čekají tradiční aktivity – návštěva 

Mikuláše a čerta ve školce i škole, zpívání u 

vánočního stromku, vánoční dílna pro rodiče i 

jednodenní třídní besídky. Žáci 2. – 5. ročníku 

navštíví náchodské divadlo a zazpívají si známé i 

méně známé vánoční koledy. 

Nový kalendářní rok je spojen s ozdravným 

pobytem žáků v Krkonoších. Letos se k pobytu na 

sněhu přihlásilo rekordních 31 žáků, o které budou 

pečovat pedagožky za nedílné pomoci „osvědčených 

tatínků“. Po návratu do školy se začneme připravovat 

k řádnému zápisu žáků do 1. ročníku ZŠ i k přijetí 

dětí do MŠ. Nevynecháme oslavu Dne dětí, spaní ve 

škole či čarodějnický den. Závěr školního roku 

bychom rádi věnovali ozdravnému pobytu – letní 

škole v přírodě. Čeká nás toho opravdu hodně. 

Přesto věřím, že vše zvládneme na jedničku.  

Mgr. Eva Marková 

P. S. Z důvodu ochrany školního i soukromého 

majetku je prostor školního dvora a školní 

zahrady monitorován kamerovým systémem 

s časově omezeným ukládáním dat. 

Mgr. Eva Marková, ředitelka ZŠ a MŠ Dolní 

Radechová 

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

Příspěvek o činnosti SDH shrnuje celý letošní rok.  

Tradičně zahajujeme každý rok pořádáním 

hasičského plesu. Stejně to bylo také letos. Ples lze 

hodnotit jako vydařený se zachováním návštěvnosti. 

Dalším kulturním počinem, na kterém se nemalou 

měrou podílíme, je motosraz Motožabák. Tento rok 

se jednalo o 11. ročník motosrazu a jak je již 

zaběhlým zvykem, o pořádání se dělíme s místním 

spolkem motorkářů Motožabák.   

Ani v letošním roce jsme nezanedbávali další poslání 

sdružení, kterým je propagování požární ochrany a 

preventivně výchovná činnost na tomto úseku. Jak je 

již dlouholetým zvykem, spolupracujeme zejména 

s místní školou a mateřskou školkou. Dne 13. června 

za námi přišly do hasičské zbrojnice děti z mateřské 

školky. Na začátku listopadu děti ve škole a školce 

nacvičily evakuaci školy s námětem požáru 

počítačové učebny. Společně s naší jednotkou se 

tohoto cvičení účastnila i jednotka z Horní 

Radechové. Podíleli jsme se nejen na evakuaci, ale 

také na simulaci hasebního zásahu.  

Naše aktivita nepolevuje ani v práci v okrsku Náchod. 

Účastníme se pravidelně okrskových schůzí i akcí 

pořádaných okrskem. Zorganizovali jsme okrskovou 

soutěž, která probíhá dvoukolově. První kolo dle 

cvičebního řádu a druhé podle pravidel požárního 

sportu. Soutěž probíhala na hřišti za halou u nás 

v Dolní Radechové.  
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Samozřejmostí je také naše účast na taktickém 

cvičení okrsku, které se konalo v Bělovsi. 

Každoročně se snažíme vypomoci organizátorům 

tábora RESCUE CAMP. Ve spolupráci s naší obcí 

Dolní Radechová jsme 26. srpna připravili na místní 

obecní skládce požár větví. Děti z táborových 

družstev poté provedly hasební zásah 

s dohašovacími pracemi.  

Členové naší jednotky se aktivně zapojili do dalších 

dvou námětů. Jedním z nich bylo Nové Město nad 

Metují, kde v prostoru bývalých kasáren pomáhali 

s vynášením a evakuací figurantů maskovaných za 

raněné osoby při hromadné mimořádné události. 

Podobný námět proběhl také na bunkru T- S 20 nad 

Horním Kostelcem. Zde se jednalo o noční akci.  

Dne 15.dubna naši nejmladší členové ochotně 

vypomohli s organizací na dětské záchranářské 

soutěži v Miletíně. Vypomáháme také okresnímu 

sdružení hasičů. To zejména při zajištění pořádání 

okresní soutěže mladých hasičů na hřišti základní 

školy na Plhově.  

Každoroční povinnou náplní je odborná příprava 

členů jednotky. Je to například školení řidičů, obsluh 

motorových pil, dýchací techniky atd. 8. července 

většina členů jednotky odjela na letiště do Nového 

Města nad Metují, kde se konalo školení na plnění 

nádrží hasicích letadel vodou, jelikož jsme předurčeni 

k této činnosti z důvodu využití naší velkoobjemové 

cisterny.  

Jednotka byla povolána k celkovému počtu 13 

zásahů.  Jednalo se o 4 požáry suchých porostů, 

přístřešku s automobilem u rodinného domu, 

kontejneru a zapálené koruny stromu v lese po úderu 

blesku. Další zásahy tvoří 3 dopravní nehody. Jeden 

únik nebezpečné látky na vozovku. Jednalo se o 

olejovou skvrnu. 4 x jsme odstraňovali spadlé stromy 

ze silnice. V jednom případě se odstraňovaly 

rampouchy ze střechy místní školy.  

Největší událostí letošního roku je určitě získání nové 

cisternové automobilové stříkačky s přispěním fondů 

Evropské unie. Celkové náklady na cisternu dosáhly 

výše 8.712.780,- Kč s DPH, dotace činila 90% 

z celkové ceny nového hasičského vozidla, 

tj.7.841.502,- Kč, obec ze svého rozpočtu uvolnila 

871.278,- Kč. Celý projekt se podařilo realizovat ve 

spolupráci s firmou Dabona s.r.o. z Rychnova nad 

Kněžnou. Projekt cisterny byl zpracován na podvozek 

Tatra Force 815-7 s hasičskou nástavbou vyrobenou 

z kompozitních materiálů. Původní cisterna Tatra 815 

dnes slouží jednotce hasičů v Pilníkově, kam si ji 

odvezli na konci října. 

Na závěr bych chtěl občanům popřát krásné svátky 

plné klidu a pohody a šťastný nový rok. 

Za SDH Dolní Radechová Tomáš Klikar   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nová cisterna CAS 30 - T815-7 

Setkání dříve narozených školáků 

Tak jako každý rok, proběhlo v sobotu 23.9.2017 

setkání starších spolužáků, nyní již důchodců, kteří 

navštěvovali zdejší školu. Toto tradiční setkání se 

konalo již po 27. ve zdejší hospůdce za dosti velké 

účasti dříve narozených školáků. Po velmi dobrém 

obědě, který pro nás připravila rodina Benešova, za 

což jim patří dík, přišel mezi nás náš starosta, pan 

Ing. Michel. Po uvítání všech hostů, seznámil pan 

starosta přítomné s tím, co se ve vesnici za uplynulý 

rok stalo a kdo měl zájem, mohl si prohlédnout naši 

pěknou školu. 

V naší obci je několik starších občanů, kteří by rádi 

přišli mezi nás, ale jejich zdravotní stav jim to 

nedovolí. I přes pozvání se jich už letos několik 

nezúčastnilo. I během letošního roku několik našich 

spoluobčanů, kteří na tato setkání chodili, zemřelo. 

Myslím si, že si na ně většina z nás vzpomněla. 

Doufám, že se všichni dobře bavili a že příští rok se 

opět sejdeme. 

Blanka Martincová 

 

RADECHOVSKÝ SPORT 

Nohejbal 

Letošní sezónu jsme uzavřeli krásným druhým 

místem v Okresním přeboru. Přesto druhé místo bylo 

pro některé z nás zklamáním a trochu rozčarováním, 

a to především vzhledem k tomu, že se neodehrál 

poslední zápas, který měl rozhodnout o konečném 

vítězi soutěže. První zápas jsme totiž prohráli 

s mužstvem Smržova a druhý se měl hrát na konci 

jarní sezóny. V termínu druhého zápasu jsme měli 

problém se sejít, takže jsme soupeře požádali o 

odložení zápasu a ten vyhověl. Předběžně byl 

domluven první pátek po skončení soutěže. Po 

skončení soutěže obě mužstva měly shodně 2 

prohry, a tudíž tento odložený zápas měl rozhodnout 

o vítězi soutěže.  
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Bohužel oddíl Smržova odmítl nastoupit z důvodu 

„zranění“ svých hráčů, a protože byl původní zápas 

odvolán z naší strany, poslal oddíl Smržova, jako 

domácích, „napsaný“ výsledek  3:2 pro ně. Tím bylo 

rozhodnuto o vítězi bez boje. Jestli bychom vyhráli 

nebo ne, kdyby se zápas hrál, můžeme jen 

spekulovat. Pokud bychom ale vyhráli, dosáhli 

bychom na hattrick – vítězství 2015, 2016 a 2017. No 

nedá se nic dělat, jdeme dál a budeme se těšit na 

další sezonu. Novoroční losovaný turnaj v nohejbale 

letos pořádat nebudeme, jelikož není zájem, až na 

výjimky ;-), od nenohejbalistů. Klasický Memoriál 

nohejbalu dvojek se bude konat 7.4.2017. Kdo 

budete mít zájem se přijít podívat na pěkný nohejbal, 

jste vítání. Za oddíl nohejbalu přeji všem krásné a 

pohodové prožití vánočních svátku a hodně štěstí a 

zdraví do nového roku. 

Konečná tabulka Okresního přeboru  

    1. Smržov 16 14  2  61:19     28  

    2. Benfika D.Radechová 16 13  3  46:34     26  

 

 

    3. Zájezd 16 12  4  51:29     24    

6     4.     Velký Dřevíč 16   8  8  42:38     16   

3 

 

    5. St.koup.Jaroměř 16  8  8  38:42     16   

1     6. Kounov 16  7   9  33:47     14   

1     7. Stavebka Náchod 16  6 100  34:46     12   

1     8. Jezbiny 16  3 13  27:53      6   

1     9. Jetřichov 16  2 14  28:52      4   

1 Volejbal 

Volejbalisté mají odehranou polovinu soutěže, ve 

které skončili se ziskem devíti bodů na třetím místě, 

díky lepšímu poměru vyhraných setů. Družstva na 

čtvrtém a pátém místě mají stejný počet bodů.  

Kdo chce vidět zimní volejbalový turnaj a u toho 

ochutnat dobré pivo a hlavně se bavit, tak nás může 

přijít podpořit 17.2.2018 do místního sportovního a 

společenského centra, kde se turnaj uskuteční. 

Lední hokej 

Benfika Dolní Radechová v sezóně 2017-2018 

postoupila do I.ligy neregistrovaných v Hronově. Po 

posílení o bývalé výborné hokejisty má ty nejvyšší 

ambice.    

Výsledky : 

Benfika   Dolní  Radechová – Prezidenti 7 : 4, HC 

Elektroin 1 : 4, HC Šneci 6 : 3, GZ Hronov 6 : 5. 

Tabulka po polovině základní části 

1. Prezidenti Hronov  5   4 0 0 1   29:18 12 

2. Benfika D.Radechová  4   3 0 0 1  20:15  9 

3. Police nad Metují  4 3 0 0 1  16:18  9 

 4. HC Elektroin  3 2 0 0 1  13: 8   6 

5.     HC Šneci  4 0 0 0  4  10:18  0 

 6.

0 

GZ Hronov  4 0 0 0  4  10:20  0 

SK Benfika Dolní Radechová, z.s.  

Chtěl bych vás touto cestou informovat, že s koncem 

roku skončí i současný provozovatel restaurace na 

Benfice. Pokud budete vědět o možném zájemci o 

pronájem restaurace, dejte prosím vědět. 

 

Poznamenejte si do svých nových kalendářů, že se 

dne 17. 3. 2018 uskuteční Sokolský bál, na který si 

vás tímto dovoluji pozvat. Na závěr přeji všem krásné 

prožití vánočních svátků, hodně štěstí, zdraví a 

sportovních úspěchů v novém roce 2018. 

SK Benfika Dolní Radechová, Martin Jošt, Jiří 

Jirman, Jan Michel  

Z HISTORIE OBCE 

Volba prezidenta Československé republiky 

Ve středu dne 21.března 1953 sešlo se Národní 

shromáždění republiky Československa, aby zvolilo 

nového prezidenta, nového ochránce našich 

pracujících a nástupce zesnulého prezidenta 

Klementa Gottwalda, který by jím započaté dílo 

dokončil. 

Novým prezidentem byl jednomyslně zvolen 

dosavadní předseda vlády a nejbližší spolupracovník 

prezidenta Gottwalda – Antonín Zápotocký, neúnavný 

bojovník za práva dělnické třídy. Celý národ uvítal 

jeho volbu s radostí, neboť věděl, že jest mužem, 

který povede náš stát a lid k lepším zítřkům na cestě 

k socialismu.  

Měnová reforma - pevná základna k dalšímu růstu 

životní úrovně 

1.červen 1953 bude zapsán v životě lidu naší země 

jako významný mezník k šťastnější budoucnosti - k 

socialismu. Přinesl po dlouhých 14 létech zrušení 

lístkového systému na potravinářské a průmyslové 

zboží, zavedení jediných cen a jednotného trhu. 

Celá naše republika žila v těchto dnech ve znamení 

nesmírně závažného usnesení strany a vlády o 

provedení peněžní reformy a zrušení lístků na 

potravinářské a průmyslové zboží a vázaného trhu. 

Aby se tak mohlo stát, bylo nutno provést měnovou 

reformu. 

Ve dnech 1., 2. a 3.června 1953 byly v naší republice 

vyměňovány staré peníze za nové v poměru 1:5 a 

1:50. Stalo se tak i v naší obci. V těchto dnech bylo u 

nás přijato starých peněz v obnose 3.854.000 Kčs, 90 

h. V nových penězích bylo vyplaceno 124.819 Kčs, 

79 h. Z toho v poměru 1:5 obnos 53.044 Kčs, 20 h. 

Peníze byly vyměněny celkem 363 občanům, kteří je 

vyměnili za 885 osob. 

 

V dalším čísle zpravodaje opět najdete pokračování 

z historie obce. 

Děkuji všem autorům za příspěvky. Žádám další 

občany o příspěvky do zpravodaje. Nepodepsané 

příspěvky napsal starosta. 

Obecní zpravodaj 2/2017, vydala Obec Dolní Radechová 
Prosinec 2017, počet výtisků 270, 

Sestavil a graficky upravil Jan Michel 

Určeno pro vnitřní potřebu obecního úřadu. 



Pf 2018
Klidné prožití svátků vánočních

a do roku 2018 hodně zdraví, osobních
a pracovních úspěchů
přeje všem občanům

starosta, členové zastupitelstva obce
a zaměstnanci obecního úřadu.




